

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KE-14**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN SYED SADDIQ
BIN SYED ABDUL RAHMAN [MUAR]**

TARIKH : 24 NOVEMBER 2021 (RABU)

SOALAN

TUAN SYED SADDIQ BIN SYED ABDUL RAHMAN [MUAR] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan apa langkah kerajaan untuk menangani keadaan simpanan 5.8 juta pencarum KWSP bawah 55 tahun yang dalam simpanan mereka berbaki kurang daripada RM10,000. Adakah Kerajaan bercadang untuk menubuhkan dana atau program ekonomi khas yang akan membantu golongan ini menjana pendapatan lebihan bagi meningkatkan kembali simpanan mereka.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, setakat 30 September 2021, seramai 5.87 juta atau 46.4 peratus ahli KWSP di bawah umur 55 tahun mempunyai simpanan RM10,000 dan kurang. Menyedari situasi ini, pelbagai langkah dan inisiatif telah, sedang dan akan dijalankan oleh KWSP bagi membantu ahli-ahlinya mempunyai simpanan persaraan yang mencukupi apabila bersara kelak.

Penambahbaikan berterusan Skim KWSP

Selaras dengan usaha bagi membantu ahli meningkatkan kecukupan simpanan persaraan tersebut, penambahbaikan berterusan ke atas Skim KWSP telah dilaksanakan seperti berikut:-

- i. Pengeluaran Umur 55 Tahun dan Pengeluaran Umur 60 Tahun yang lebih fleksibel di mana ahli boleh membuat pilihan bayaran pengeluaran sama ada secara sekaligus, bulanan, dividen tahunan sahaja atau apa-apa amaun pada bila-bila masa. Ini bertujuan untuk menggalakkan ahli memilih bayaran pengeluaran secara berkala atau bulanan. Dengan ini, simpanan ahli akan terus menerima dividen tahunan dan dapat bertahan dengan lebih lama;
- ii. Tempoh tanggungan mencarum iaitu ahli dan majikan wajib mencarum sehingga umur 75 tahun, sekiranya ahli masih bekerja;
- iii. Bagi menggalakkan ahli terus kekal aktif bekerja dan majikan mengambil pekerja berumur 60 tahun dan ke atas, KWSP tidak mengenakan apa-apa caruman kepada pekerja, manakala, majikan diwajibkan mencarum hanya sebanyak 4%;
- iv. Memperkenalkan i-Saraan bagi membolehkan golongan yang bekerja sendiri atau mereka yang tiada pendapatan tetap mencarum secara sukarela kepada KWSP. Sebagai insentif, Kerajaan menyumbang 15% daripada caruman, tertakluk kepada jumlah maksimum RM250 setahun;
- v. Memperkenalkan I-Suri bagi bertujuan untuk menjaga kebajikan golongan wanita khususnya suri rumah, dengan matlamat menyediakan simpanan untuk kegunaan hari tua. I-Suri ialah program caruman sukarela bagi Ketua Isi Rumah (KIR) wanita atau isteri kepada KIR yang berdaftar dengan Pengkalan Data Kemiskinan Nasional (e-Kasih) yang mendapat insentif persaraan daripada Kerajaan sebanyak RM480 setahun dengan caruman minimum RM60 setahun; dan
- vi. KWSP juga akan memperkenalkan pengeluaran baharu pada tahun ini untuk membolehkan ahli membeli produk insurans atau takaful, seperti yang diumumkan dalam Belanjawan 2021. Pengeluaran ini dijangka akan memberi manfaat untuk perlindungan diri sendiri dan keluarga bagi penyakit kritikal dan kematian.

Langkah-langkah mengembalikan simpanan ahli KWSP

Dalam usaha membaik pulih simpanan ahli yang telah membuat pengeluaran i-Sinar dan i-Citra daripada Akaun 1, caruman baharu yang diterima daripada ahli-ahli yang terlibat akan dikreditkan ke dalam Akaun 1 sepenuhnya sehingga keseluruhan amaun pengeluaran yang diambil daripada Akaun 1 diganti semula. Setelah itu, pecahan caruman akan kembali kepada 70 peratus untuk Akaun 1 dan 30 peratus untuk Akaun 2.

Perkhidmatan khidmat nasihat

KWSP juga menyedari bahawa ahli KWSP perlu dibekalkan dengan pengetahuan kewangan supaya mereka mampu merancang kewangan dan mengurus simpanan persaraan dengan baik. Sehubungan itu, KWSP telah memperkenalkan *Retirement Advisory Service (RAS)* sejak tahun 2014 yang bertujuan untuk memberi khidmat nasihat persaraan secara percuma kepada ahli dalam meningkatkan kesedaran dan pengetahuan berkaitan kepentingan perancangan persaraan dan kewangan.

Panduan Perbelanjaan Belanjawanku

KWSP juga telah melancarkan Belanjawanku, satu panduan perbelanjaan minimum bulanan atas kategori dan perkhidmatan untuk pelbagai isi rumah. Belanjawanku boleh digunakan untuk merancang perbelanjaan peribadi dan keluarga. Sebagai projek perintis, Belanjawanku 2019 dikeluarkan berdasarkan pola perbelanjaan isi rumah di Lembah Klang. Panduan Belanjawanku ini telah diperluaskan kepada bandar-bandar utama di negeri-negeri yang lain pada tahun 2021.